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 Linn Helmner   

Plats och tid 
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Beslutande 
Andreas Erlandsson (S), Ordförande 
Lucas Lodge (M) 1:e vice ordförande 
Leif Axelsson 2:e vice ordförande 
Anton Sejnehed (S) 
Marie Holmgren (S) 
Sofia Gerhardsson (S) 
Yvonne Bergvall (S) 
Rolf Lindström (M) 
Stefan Pettersson (M)  tjänstgör för Robin Hanzl (M) 
Sven-Arne Ericsson (SD) 
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Magnus Larsson (C) 
 

Icke tjänstgörande ersättare 
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Övriga deltagare 
Kommundirektör Henrik Andersson, kommunsekreterare Linn Helmner, samhällsbyggnadschef 
Kristina Erlandsson § 227, förvaltningsekonom Veronica Bergsten § 227, socialchef Cecilia 
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informationssäkerhetssamordnare Nathalie Gunnarsson §§ 232-233.  

Paragrafer 
§§ 225-248 

Justeringens plats och tid 
Digital justering sker vid den tid som anges i den digitala signaturen på protokollets sista sida.  
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Ordförande   Justerare 
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§ 248 Anmälan av delegationsbeslut 51 
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§ 225  Dnr 24-120 

Val av justerare 

Kommunstyrelsens beslut 
Ingemar Lennartsson (KD) utses att justera dagens protokoll.  
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§ 226  Dnr 24-119 

Fastställande av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
Utskickad dagordning fastställs.  
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§ 227  Dnr KS 2024/000683-1 

Uppföljning rapporterande nämnd - 
Samhällsbyggnadsnämnden 

Kommunstyrelsens beslut 
Uppföljningen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Inom ramen för kommunstyrelsens uppsiktsplikt redovisar nämnderna vid två tillfällen per år en 
aktuell lägesbild av verksamhet och ekonomi till kommunstyrelsen.  
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde i oktober är samhällsbyggnadsnämnden rapporterande 
nämnd.   

Dagens sammanträde 
Samhällsbyggnadschef Kristina Erlandsson och förvaltningsekonom Veronica Bergsten redovisar en 
aktuell lägesbild av verksamhet och ekonomi, bland annat enligt följande:  
 

Driftbudget 2024 

 
 

Investeringsbudget 2024 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Förvaltning
Budget 

ack  

Utfall 
ack 

Avvikelse 
ack 

budget-
utfall

Budget helår 
2024

Prognos 
helår 

Avvikelse 
Helår Budg- 

Prog
Samhällsbyggnadskontoret 17 242 16 913 329 25 641 24 486 1 155
Kapitalkostnader 231 214 17 341 321 20
Inkl. kapitalkostnader 17 473 17 127 346 25 982 24 807 1 175
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Resultat per verksamhet inklusive nämnden per augusti 2024 

 
 
 
- Redovisning av intäkter per verksamhet till och med augusti 2024. 
- Redovisning av resultat för verksamheten Bostadsanpassning per augusti 2024. Negativ 

avvikelse om 542 tkr. Underskottet är däremot lägre än förväntat. Sjukskrivning påverkar 
resultatet. Verksamheten för bostadsanpassning är fokusområde i budgetarbetet och analyser 
pågår därför.  

- Balanserade medel. Medel används löpande för att täcka personalkostnaden vid VA-inventering. 
Medel för bostadsanpassning används ännu inte.   

 

Prognos helår drift 2024 per verksamhet.  

 
 
Ordföranden ställer proposition på att uppföljningen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta. 
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§ 228  Dnr KS 2024/000691-1 

Uppföljning- Delårsbokslut augusti 2024 
socialnämnden med äskande av medel 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Ärendet 
Socialnämnden beslutade 2024-09-25 om att godkänna delårsbokslutet per augusti 2024 för 
socialnämnden. Inom ramen för beslutet äskar socialnämnden om medel från kommunfullmäktige 
utifrån ett prognostiserat underskott för år 2024.  
 
Socialnämnden beslutade 2024-09-25, § 74, enligt följande:  
 
- Delårsbokslut med verksamhetsberättelse per augusti 2024 godkänns.  
- Socialnämnden äskar om utökade medel motsvarande 12 000 tkr för att möta 

placeringskostnader inom OF. 
 
Socialnämnden beslutade också att ge socialförvaltningen i uppdrag att till nämnden i oktober 
redovisa fördelningen mellan brukare placerade i kommunen och externt placerade samt 
kostnadsdifferensen däremellan. Redovisningen ska även omfatta utvecklingen över externt 
placerade brukare över tid. I uppdraget ingår även att genomlysa personalkostnaden. 
 
Vid kommunstyrelsens sammanträde 2024-10-01 behandlas ärendet som en information.  

Dagens sammanträde 
Socialchef Cecilia Wahlström redovisar delårsbokslutet per augusti för socialnämnden och 
informerar om beslutet från socialnämnden 2024-09-25, § 74.   

Behov av utökade medel om 12 000 tkr för år 2024 
- Boendesituationer- brist på platser och förändrade behov 
- Verkställande av boendebeslut- externa placeringar 
- Viten  
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande socialförvaltningen- Delårsbokslut augusti 2024 för socialnämnden  
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§ 229  Dnr KS 2024/000620-1 

Delårsbokslut augusti 2024 kommunstyrelsens 
verksamheter (exklusive tekniska kontoret) 

Kommunstyrelsens beslut 
Delårsbokslut per augusti 2024 för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska kontoret) 
godkänns och överlämnas till ekonomiavdelningen. 

Ärendet 

Bakgrund 
Enligt kommunallagen ska kommunerna, både på kort och lång sikt, ha en god ekonomisk 
hushållning i sina verksamheter. Detta uppnås genom en ekonomi i balans med regelbundna 
uppföljningar och utvärderingar av verksamheterna. Enligt kommunens ekonomi- och 
verksamhetsstyrningsregler ska månadsuppföljningar göras löpande tillsammans med 
helårsprognoser. Styrelser och nämnder ska regelbundet följa upp utvecklingen av verksamheternas 
ekonomi. Månadsuppföljningarna ska beslutas av kommunstyrelsen. 

Driftbudget 
Den ekonomiska redovisningen i delårsbokslutet per augusti 2024 och årsprognosen för 2024 visar 
följande, inklusive kapitalkostnader: 
 
Driftbudget Utfall Utfall Budget Prognos Avvikelse 
(mnkr) jan-aug jan-aug 2024 2024 Budget- Prognos 
  2023 2024     2024 
Avgiftsfinansierad      
Kommunstyrelsens 
verksamheter 4,6 5,8 10,5 9,8 -0,7 
Summa 4,6 5,8 10,5 9,8 -0,7 
Kapitalkostnader -4,7 -5,9 -10,5 -9,8 0,7 
Summa 0,0 0,0 0,0 0,0 0,0 
Skattefinansierad      
Kommunfullmäktige -1,7 -1,4 -2,3 -2,3 0,0 
Kommunstyrelsens 
verksamheter -70,6 -72,2 -113,1 -116,3 -3,2 
Summa -72,3 -73,6 -115,4 -118,6 -3,2 
Kapitalkostnader -10,6 -10,2 -23,8 -17,5 6,3 
Summa -82,9 -83,8 -139,2 -136,1 3,1 

 
Periodens händelser 
Per augusti 2024 visar avgiftsfinansierad verksamhet endast en mindre avvikelse mot budget medan 
den skattefinansierade verksamheten visar en positiv avvikelse mot budget om totalt +8,7 mnkr, 
varav kapitalkostnader utgör +4,9 mnkr.  
 
I bokslutet 2023 balanserade kommunstyrelsens verksamheter medel om totalt 15,4 mnkr. De 
balanserade medlen har inneburit att verksamheterna under 2024 haft extra kostnadstäckning 
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utöver budgetramen. Under perioden januari-augusti har 10,6 mnkr av dessa medel resultatförts, se 
bilaga 2, vilket har gett ett överskott om +2,3 mnkr mot budget. 
 
Under årets första del har det förekommit en del sjukdomar, ledigheter och vakanser samt att det har 
varit en låg kostnad för facklig tid, vilket gör att HR- och ekonomiavdelningen samt kommunkansliet 
visar en positiv avvikelse mot budget avseende personalkostnader om +2,5 mkr. 
 
Kostnaderna för kommunens medlemsavgifter till Regionen, Kommunförbundet och SKR har ökat 
och visar en negativ avvikelse om -0,5 mnkr. Kommundirektören har även haft okompenserade 
kostnader avseende tomhyror i ett trygghetsboende om -0,4 mnkr och olika utredningskostnader om 
-1,5 mnkr. 
 
Kommunstyrelsens medel för utveckling och bidrag visar en positiv avvikelse om +1,6 mnkr, men 
budgeten för kommunstyrelsen i övrigt är underfinansierad med -0,6 mnkr.  
 
Årsprognos 
Det finansiella målet är att verksamhetens nettokostnader ska uppgå till högst 100%. Årsprognosen 
för 2024 visar en positiv avvikelse mot budget om totalt +3,1 mnkr (varav kapitalkostnader utgör +6,3 
mkr), vilket motsvarar 97,8%.  
 
Årsprognosen visar att kostnaden för kommunens medlemsavgifter till Regionen, Kommunförbundet 
och SKR får en negativ avvikelse mot budget om -0,7 mnkr. De okompenserade kostnader 
avseende tomhyror i trygghetsboende och utredningskostnader beräknas uppgå till -0,6 mnkr 
respektive -1,7 mnkr.  
 
De senaste årens stora prishöjningar av licenskostnader innebär att digitaliseringsavdelningen får 
svårt att hålla sin budget. Om utfallet efter åtta månader skulle innebära fortsatt samma 
kostnadsutfall resterande del av året pekar årsprognosen på -1,5 mnkr för licenskostnader. Under 
2024 kan detta underskott hanteras genom att resultatföra de balanserade medlen om 2,9 mkr från 
tidigare års bokslut, men det kommer att innebära stora utmaningar för digitaliseringsavdelningen år 
2025 och framåt.  
 
Samma svårigheter väntar Arbetsmarknadsenheten, som har haft balanserade medel om 4 mnkr 
från tidigare års bokslut att nyttja under 2024. För att underlätta för verksamheten nästa år baseras 
prognosen på att bara nyttja 0,7 mnkr av de balanserade medlen avseende nyschablonen och 
istället täcka så mycket som möjligt av kostnaderna 2024 med överskottet som resultatföringen av 
de balanserade medlen från bokslut 2023 genererar. 
 
I årsprognosen har hänsyn tagits till att samtliga av de balanserade medlen från bokslutet 2023 om 
15,4 mnkr resultatförts för att täcka verksamheternas kostnader. 
 
Vidtagna åtgärder 
Årsprognosen för de skattefinansierade verksamheternas driftbudget visar en negativ avvikelse om -
3,2 mnkr exklusive kapitalkostnader. Underskottet härrör till stora delar från kostnader med för låg 
eller ingen kommunal budget, där vissa av kostnaderna enbart är tillfälliga under 2024 och/eller en 
följd av politiska beslut. Till följd av stora effektiviseringskrav de senaste åren finns det små 
möjligheter att täcka detta underskott inom befintlig budgetram. Då en del av kostnaderna enbart 
uppstår 2024 och då orsakar ett tillfälligt underskott om -2,2 mnkr bedöms det inte heller som rimligt 
att minska ner på någon annan verksamhet för resten av året, utan verksamheterna fortsätter på 
den inslagna vägen med allmän återhållsamhet.  
 
I årsprognosen förutsätts att hela den avsatta budgeten avseende KS medel för utveckling och 
bidrag används till olika politiskt beslutade insatser. Per augusti 2024 finns det ca 2,9 mnkr kvar i 
denna post att nyttja under året och ett politiskt ställningstagande skulle kunna vara att använda 
dessa medel för att täcka hela eller delar av underskottet för 2024. 
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Frisknärvaron  
Den totala frisknärvaron för KS verksamheter (exklusive tekniska kontoret) fram till och med juli 
uppgår till 94,4% (92,4%), exklusive AME och arbetsmarknadsanställningar uppgår frisknärvaron till 
98,3% (97,3%). Målet är en frisknärvaro på 95 %. 

Statsbidrag 
Förvaltningen följer upp och redovisar statsbidrag regelbundet, se bilaga 3.  
 
Avseende statsbidragen för dygnsschablon ukrainska flyktingar finns balanserade medel sedan 
tidigare år om 6,2 mnkr. Hittills i år har förvaltningen erhållit ytterligare statsbidrag om 4,1 mnkr och 
har resultatfört 1,9 mnkr av de ackumulerade bidragen. 
 
Avseende statsbidragen för civilt försvar finns balanserade medel sedan tidigare år om 1,6 mnkr. 
Förvaltningen har erhållit 2024 års bidrag från MSB om 1,8 mnkr för civilt försvar och krisberedskap 
och har resultatfört 1,7 mnkr av de ackumulerade bidragen.  

Investeringsbudget 
Den avgiftsfinansierade investeringsbudgeten för 2024 uppgår till 15,8 mkr och hela budgeten 
förväntas nyttjas under året. 
 
Den skattefinansierade investerings- och exploateringsbudgeten för 2024 uppgår till 100,3 mnkr, 
varav 16,2 mnkr har förbrukats till och med augusti. Planering för användande av medel pågår och 
förväntad årsprognos är att 63,8 mnkr av budgeten kommer att nyttjas under 2024, en positiv 
avvikelse om 36,5 mnkr. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Delårsbokslutet är viktigt då det möjliggör för verksamheterna att se de ekonomiska 
förutsättningarna för det som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på 
medelsanvändningen och vid behov omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår 
ekonomisk situation behövs prioriteringar, dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om 
de ekonomiska förutsättningarna ändras kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur 
drabba barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att delårsbokslut per augusti 2024 
för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska kontoret) godkänns och överlämnas till 
ekonomiavdelningen. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-09-17, § 170, beslut enligt förslaget från 
kommunledningsförvaltningen.  

Dagens sammanträde 
Förvaltningschef för kommunledningsförvaltningen Mats Johansson och kommundirektör Henrik 
Andersson föredrar ärendet.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen 
Bilaga 1. Delårsbokslut 2024 Kommunstyrelsens verksamheter 
Bilaga 2. Uppföljning balanserade medel 2022-2023 
Bilaga 3. Uppföljning statsbidrag 
KSAU 2024-09-17, § 170 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen  

För kännedom 
Kommundirektören 
Förvaltningschef kommunledningsförvaltningen 
Förvaltningsekonom kommunstyrelsens verksamheter 
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§ 230  Dnr KS 2024/000656-1 

Delårsbokslut augusti 2024, Tekniska kontoret 

Kommunstyrelsens beslut 
Delårsbokslut per augusti 2024 för tekniska kontoret godkänns och överlämnas till 
ekonomiavdelningen. 

Ärendet 
Delårsbokslut per 31 augusti 2023 har sammanställts för Tekniska kontoret, se bilaga 1 och 2.  

Driftbudget 
Periodens händelser  
Den avgiftsfinansierade VA-verksamheten redovisar en budgetavvikelse per 31 augusti på 1,5 mnkr. 
Fakturerad vattenförbrukning som minskat de senaste åren har nu stabiliserat sig och är på samma 
nivå som förra året. VA-driften löper på. Många förnyelseprojekt inom ledningsnätet har genomförts, 
projektering pågår för installation av solceller och VA-utbyggnaden i Klintemåla har startat. 
 
De skattefinansierade verksamheterna redovisar en budgetavvikelse per 31 augusti på 4,5 mnkr. 
Kost- och städavdelningen verksamheter löper på och förberedelser har gjorts inför hösten. 
Kostenhetens försäljningsintäkter fortsätter att minska vilket kommer bli en utmaning framöver. 
Livsmedelskostnaderna är fortsatt höga och inom vissa segment fortsätter priserna att öka. 
Fastighetsavdelningen arbetar med översyn av belysningskällor och lysrör, ombyggnation av 
Miljöhuset, ventilation vid Oscarsgymnasiet och installation av solceller på en förskola. Kostnaderna 
för skadegörelser var mycket stora i början av året men har minskat sedan dess. Gatuavdelningen 
har fortsatt med säsongsarbete, varit delaktiga i O-ringen-veckan, biträtt VA-avdelningen med 
ledningsnätet, bytt gatubelysning till LED-belysning och utbyggnation av flera gång- och cykelvägar.  
 
Årsprognos 
Den avgiftsfinansierade VA-verksamheten redovisar en oförändrad årsprognos på -4,6 mnkr. 
Budgetavvikelsen beror på planerat underskott som kommer balanseras mot det tidigare 
upparbetade VA-kapitalet på 5,2 mnkr. 
 
För de skattefinansierade verksamheterna bedöms årsprognosen till -1,6 mnkr och avser 
gatuavdelningens vinterväghållning. För övriga verksamheter bedöms inte längre någon budget-
avvikelse i årsprognosen. 
 
Vidtagna åtgärder 
Alla verksamheter har aktivt arbetat med handlingsplan och åtgärdsplan. Åtgärdsplanen på 
2,0 mnkr, som beslutades av Ksnat i april, innebär att fastighetsavdelningen minskar det planerade 
fastighetsunderhållet med 1,5 mnkr och kost- och städavdelningen minskar sina kostnader med 
0,5 mnkr genom att fortsätta arbeta med recept, matsvinn, inköpsmönster och allmän 
återhållsamhet. Åtgärderna är nu genomförda.  
 
För VA-avdelningens underskott vidtas inga åtgärder då det planerade underskott kommer 
balanseras mot VA-kapitalet. För vinterväghållningen har inga åtgärder vidtagits då dessa 
underskott hanteras på särskilt sätt. 
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Investeringsbudget 
För de avgiftsfinansierade investeringarna uppgår budgetavvikelsen per 31 augusti till 20,5 mnkr och 
i årsprognosen 26,5 mnkr. De flesta projekt är fleråriga och kommer fortsätta nästa år. Det nya stora 
projektet Klintemåla VA-omvandlingsområde har startat.  
 
För de skattefinansierade investeringarna är budgetavvikelsen 16,1 mnkr och årsprognosen 
8,0 mnkr. Budgetöverskottet avser två fastighetsprojekt med förskjuten projektstart.  

Frisknärvaro  
Målet för frisknärvaron är 95 %. Statistiken släpar en månad men fram till juli 2024 uppgår 
frisknärvaron till 96,1 % vilket innebär att målet är uppfyllt. 

Löften  
Tekniska kontoret har 28 st löften varav 3 st för avgiftsfinansierad verksamhet och 25 st för 
skattefinansierade verksamheter. Alla verksamheter rapporterar hög måluppfyllelse förutom för tre 
löften inom gatuavdelningen där måluppfyllelsen är god.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Delårsbokslutet gör det möjligt för verksamheterna att se de ekonomiska förutsättningarna för det 
som är kvar av året. Utifrån detta kan chefer ha kontroll på medelsanvändningen och vid behov 
omfördela tillgängliga medel på bättre sätt. Vid en svår ekonomisk situation behövs prioriteringar, 
dessa ska ses och bedömas från ett barnperspektiv. Om de ekonomiska förutsättningarna ändras 
kan det påverka servicen till medborgarna och i sin tur drabba barn och unga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att utskottet bör godkänna tekniska kontorets 
delårsbokslut per 31 augusti 2024. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-09-
17, § 99, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Teknisk chef Marcus Wildenius och förvaltningsekonom Sandra Gustavsson redovisar ärendet och 
svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, tekniska kontoret  
Bilaga 1 TK Delårsbokslut 240831 
Bilaga 2 TK Drift- och investeringsuppföljning 240831 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet 2024-09-17, § 99 

Skickas till 

För kännedom: 
Marcus Wildenius, förvaltningschef tekniska kontoret 
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För åtgärd: 
Sandra Gustavsson, ekonom tekniska kontoret 
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§ 231  Dnr KS 2024/000615-1 

Preliminärt delårsbokslut augusti 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Delårsbokslut augusti 2024 överlämnas till revisionen för granskning. 

Ärendet 
Delårsbokslut per 31 augusti 2024 inklusive årsprognos för 2024 sammanställs. Periodens resultat 
för den kommunala förvaltningen uppgår till +193,4 mnkr. Periodens resultat för koncernen uppgår 
till +238,2 mnkr.  
 
Årets resultat för år 2024 avseende den kommunala förvaltningen prognosticeras till +86,1 mnkr, en 
budgetavvikelse på 133,9 mnkr. Skatteintäkter och generella statsbidrag beräknas inbringa 13,6 
mnkr mer än budgeterat. Avvikelsen på skatteintäkter och generella statsbidrag beror främst på 
positiv avvikelse på delarna inkomstutjämning och kommunal fastighetsavgift i de generella 
statsbidragen. Finansnettot prognosticeras inbringa en positiv avvikelse med 69,8 mnkr, där ingår en 
post med orealiserade realisationsvinster avseende finansiella omsättningstillgångar med 80,7 mnkr. 
 
Inom verksamhetens nettokostnader finns negativa avvikelser i prognos jämfört med budget på 
tekniska kontorets avgiftsfinansierade verksamheter med -4,6 mnkr och inom socialnämnden med    
-17 mnkr. Inom kommunstyrelsens verksamheter, samhällsbyggnadsnämnden och 
bildningsnämnden finns positiva avvikelser i prognos jämfört med budget. Den positiva avvikelsen i 
prognos jämfört med budget på övrig finansiell verksamhet finns bl a på lägre pensionskostnader än 
budgeterat. 
 
Investeringarna i den kommunala förvaltningen prognosticeras till 195,1 mnkr för hela 2024. Det är 
73,4 mnkr lägre än budgeterat. Investeringarna inom de avgiftsfinansierade verksamheterna 
beräknas bli 26,4 mnkr lägre än budgeterat och där främst inom VA-verksamheten. Investeringarna 
inom de skattefinansierade verksamheterna beräknas bli 47,0 mnkr lägre än budgeterat och där 
främst inom kommunstyrelsens verksamheter. 
 
Det finansiella målet för driften beräknas få god måluppfyllelse och det finansiella målet för 
investeringarna beräknas få hög måluppfyllelse.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
I underlaget saknas en särskild redovisning av konsekvenserna för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommunledningsförvaltningen föreslås att delårsbokslut augusti 2024 
överlämnas till revisionen för granskning. 

Dagens sammanträde 
Ekonomichef Fredrik Thunberg redovisar det preliminära delårsbokslutet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kommunledningsförvaltningen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kommunledningsförvaltningen  
Delårsbokslut augusti 2024 
Bilaga Nämndernas verksamhetsberättelse 
Bilaga Koncernens bolag och stiftelser 

Skickas till 
Ekonomiavdelningen 
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§ 232  Dnr KS 2024/000676-1 

Uppföljning av arbetet med informationssäkerhet 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Uppföljningen av arbetet med informationssäkerhet 2024 godkänns.  
2. Ärendet ska återrapporteras till kommunstyrelsen under våren 2025.  

Ärendet 
Information är en viktig strategisk resurs. Informationssäkerhet handlar om att rätt information finns 
tillgänglig för rätt person vid rätt tid. Med rätt informationssäkerhet får informationen skydd i 
förhållande till dess värde.  
 
Kommunstyrelsen är ansvarig för kommunens informationssäkerhetsarbete. Kommunstyrelsen ska 
minst en gång per år informera sig om arbetet med informationssäkerhet i kommunen. Informationen 
avser statusen på arbetet med informationssäkerhet i kommunen. En rapport, även kallad 
ledningens genomgång, har tagits fram. Rapporten inkluderar såväl arbetet med 
informationssäkerhet som dataskydd i kommunen och finns i bilaga till tjänsteutlåtandet.  

Bakgrund 
Oskarshamns kommuns informationssäkerhetspolicy anger att kommunstyrelsen ska informera sig 
om arbetet med informationssäkerhet minst en gång per år.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget har ingen specifik konsekvens för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande; 

- Uppföljningen av arbetet med informationssäkerhet 2024 godkänns.  
- Ärendet ska återrapporteras till kommunstyrelsen under våren 2025. 

Dagens sammanträde 
Informationssäkerhetssamordnare Nathalie Gunnarsson redovisar ärendet och svarar på frågor.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, säkerhetsavdelningen, 2024-09-23  
Rapport ledningens genomgång av informationssäkerhet och dataskydd 2024, 2024-09-24 

Skickas till 
Informationssäkerhetssamordnare  
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För kännedom: 
Kommunfullmäktige  
 
  

Comfact Signature Referensnummer: 160069SE



     
    PROTOKOLL Sida 20 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-10-01 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 233  Dnr KS 2024/000395-5 

Kontroll av kommunstyrelsens dataskyddsefterlevnad 
för 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Återrapporteringen utifrån kontroll av kommunstyrelsens dataskyddsefterlevnad för år 2024 noteras 
som mottagen.  

Ärendet 
Dataskyddsförordningen är svensk lag och ställer krav på hur personuppgifter får hanteras. 
Kommunstyrelsen är personuppgiftsansvarig för sin verksamhets hantering av personuppgifter. Det 
innebär att kommunstyrelsen ansvarar för att verksamheten efterlever lagen och för att kunna visa 
på hur man följer lagen.  
 
Kommunstyrelsen har utsett Sydarkivera till dataskyddsombud. Dataskyddsombudet ger råd och 
övervakar efterlevnaden av dataskydd. Sydarkiveras granskningsrapport för dataskyddsefterlevnad 
2024 lämnar ett antal rekommendationer på åtgärder till kommunstyrelsen som presenteras på 
punkten. Därutöver presenteras även status på kommunstyrelsens förteckning över behandlingar av 
personuppgifter inom verksamheten. Dessa båda underlag bifogas tjänsteutlåtandet.  

Bakgrund 
Kommunstyrelsens dataskyddsombud Sydarkivera genomför en årlig kontroll av 
dataskyddsefterlevnad.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget till beslut har inga specifika konsekvenser för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att återrapporteringen utifrån 
kontroll av kommunstyrelsens dataskyddsefterlevnad för år 2024 noteras som mottagen. 

Dagens sammanträde 
Informationssäkerhetssamordnare Nathalie Gunnarsson redovisar ärendet.  
 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, säkerhetsavdelningen, 2024-09-23 
Utdrag registerförteckning kommunstyrelsen, 2024-09-23  
Rapport från kontroll av dataskyddsefterlevnad 2024 för Kommunstyrelsen i Oskarshamns kommun, 
2024-09-19 

Skickas till 
Informationssäkerhetssamordnare 
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Kommundirektör 

För kännedom: 
Dataskyddsombud 
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§ 234  Dnr KS 2024/000617-1 

Uppföljning e-förslag 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Uppföljningen gällande införandet av e-förslag noteras som mottagen.  
2. Uppföljningen överlämnas till kommunfullmäktiges presidium och kommunfullmäktiges 

gruppledare. 

Ärendet 
2022-11-27 beslutade kommunfullmäktige att ersätta medborgarförslag med e-förslag samtidigt fick 
kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram riktlinjer för hanteringen av inkomna medborgarförslag. I 
samband med att kommunstyrelsen antog riktlinjerna beslutades att en uppföljning skulle 
genomföras sommaren 2024.  
 
Ett e-förslag innebär att invånare i Oskarshamns kommun via en e-tjänst kan lämna förslag på 
utveckling eller förändring i kommunen. När förslaget finns upplagt på webbplatsen kan andra 
kommuninvånare gå in och stötta förslaget. Om fler än 30 personer stöttar förslaget lämnas det 
vidare för handläggning och beredning innan politiskt beslut.  
 
Syftet med e-förslag är att stärka demokratin, öka delaktigheten och ge invånare en större möjlighet 
att engagera sig. Det ökar också möjligheterna för kommunens politiker att få veta vilka frågor som 
är viktiga för invånarna.  

Uppföljning  
Sedan starten 1 januari 2024 till och med den 27 augusti har 31 förslag e-förslag publicerats för 
omröstning i e-tjänsten. Jämförelsevis kom det in totalt 26 medborgarförslag under hela år 2023. 7 
förslag har skickats in men inte publicerats för omröstning. Anledningar till att förslagen inte har 
publicerats har varit: 
 
- Förslaget har karaktär av en fråga eller en synpunkt och har besvarats av en handläggare eller i 

systemet för synpunktshantering.  
- Förslaget rör ett ärende som nyligen beslutats eller redan handläggs av kommunen.  
- Någon annan har lämnat ett snarlikt förslag till kommunen under de senaste 12 månaderna.  
- Förslaget handlar om kommunens interna organisation eller personalfrågor.  
 
Av de 31 förslag som har publicerats för omröstning har i dagsläget 15 fått 30 röster eller fler och 
därmed lämnats vidare för politisk behandling. Under våren 2024 fattade kommunstyrelsen beslut i 
två ärenden varav ett kommer att genomföras och ett kommer att genomföras delvis. Lista över 
inkomna e-förslag bifogas tjänsteutlåtandet.  

Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte innebära några särskilda konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att uppföljningen gällande 
införandet av e-förslag noteras som mottagen. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-09-10, § 162, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten med tillägget att uppföljningen ska överlämnas till kommunfullmäktiges 
presidium och kommunfullmäktiges gruppledare. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande kansli- och utvecklingsenheten 
Sammanställning e-förslag  
KSAU, 2024-09-10, § 162  
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§ 235  Dnr KS 2024/000646-1 

Uppföljning av uppdrag från kommunstyrelsen till 
kommundirektören 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Följande uppdrag från kommunstyrelsen till kommundirektören upphävs efter 

kommundirektörens uppföljning:  
- KS 2021-10-29, § 281: Kommundirektören får i uppdrag att återkomma med ett reviderat 

förslag till handlingsplan för digital agenda till kommunstyrelsen i februari 2022. 
- KS 2022-01-25, § 4:  Kommundirektören får i uppdrag att tillsammans med arbetsgruppen 

för Rättviksmodellen ta fram förslag på inriktning för kommunens långsiktiga arbete med 
modellen som grund. 

- KS 2022-11-29, § 269: Kommundirektören får i uppdrag att göra en översyn av om 
Oskarshamns kommun bedriver en effektiv systemförvaltning samt ta fram förslag för hur 
systemförvaltningen kan bli effektivare samt Kommundirektören får i uppdrag att utreda en 
ny modell för internhyra av kommunens fastigheter. Uppdraget ska vara klart 1 oktober 
2023. 
 

2. Beslutet anmäls till kommunfullmäktige. 

Reservation 
Magnus Larsson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Ärendet 
Efter uppföljning av uppdrag från kommunstyrelsen till kommundirektören föreslås ett antal äldre 
uppdrag upphävas. Som grund till förslaget föreligger en redovisning från kommundirektören.  

KS 2021-10-29, § 281: Kommundirektören får i uppdrag att återkomma med ett 
reviderat förslag till handlingsplan för digital agenda till kommunstyrelsen i februari 
2022. 
Oskarshamns kommun hade en ambition att ta en egen handlingsplan för digital agenda, baserat på 
den satsning och digitala agenda som Regionen fastslagit. Under arbete lyftes 
Bredbandsutbyggnaden ut i en egen separat strategi och kommunförbundets upphandlade 
utbildning i digital transformation genomfördes av verksamhetsledningen. I rubricerat beslut 
konstateras att en initial handlingsplan var att låta samhällsbyggnadskontoret gå före och de är 
fortfarande i detta arbete. Vi har sedan beslutet fattades en ny digitaliseringschef på plats som 
arbetar med förslag om en ny modell för objektsförvaltning och ökad IT-säkerhet samt en förstudie 
om AI med mera. Digitaliseringsavdelningen är ett fokusområde i budgetarbete för 2024 och 2025. 
Uppdraget har därmed spelat ut sin roll i hur det formulerades hösten 2021 och bör upphävas utan 
åtgärd.  
 

KS 2022-01-25, § 4:  Kommundirektören får i uppdrag att tillsammans med 
arbetsgruppen för Rättviksmodellen ta fram förslag på inriktning för kommunens 
långsiktiga arbete med modellen som grund. 
Uppdragsbeslutet formulerades efter en återrapportering av arbetet med Rättviksmodellen i 
kommunen. Detta arbetes innehåll – hur vi möter våra företagare - har sedan formulerats i förslaget 
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till ”10 punkter för ett starkare näringsliv” som är under beredning. Uppdraget anses därmed vara 
återrapporterat och bör upphävas utan vidare åtgärd. 
 

KS 2022-11-29, § 269: Kommundirektören får i uppdrag att göra en översyn av om 
Oskarshamns kommun bedriver en effektiv systemförvaltning samt ta fram förslag 
för hur systemförvaltningen kan bli effektivare samt Kommundirektören får i uppdrag 
att utreda en ny modell för internhyra av kommunens fastigheter. Uppdraget ska vara 
klart 1 oktober 2023. 
I budgetbeslutet från november 2022 gavs två uppdrag i syfte att få bättre kontroll och 
förutsägbarhet för interna mellanhavande avseende IT och Systemförvaltning och de interna 
hyrorna.  
 
Arbetet med Objektsförvaltning kopplat till systemfloran och ökade IT-kostnader har påbörjats och 
en modell studerats och börjat diskuteras. Internhyrorna i sin tur fick frysas under de speciella 
förhållanden som fastighetsbranschen upplevt 2023-2024 och arbetet har under perioden legat stilla. 
Nu är bägge dessa områden föremål för budgetarbetet inför 2025. De återfinns i två fokusområden 
hos kommunledningsförvaltningen respektive tekniska kontoret. Därför bör uppdragen upphävas 
utan vidare åtgärd. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kommundirektören föreslås enligt följande:  
 
Följande uppdrag från kommunstyrelsen till kommundirektören upphävs efter kommundirektörens 
uppföljning:  
- KS 2021-10-29, § 281: Kommundirektören får i uppdrag att återkomma med ett reviderat förslag 

till handlingsplan för digital agenda till kommunstyrelsen i februari 2022. 
- KS 2022-01-25, § 4:  Kommundirektören får i uppdrag att tillsammans med arbetsgruppen för 

Rättviksmodellen ta fram förslag på inriktning för kommunens långsiktiga arbete med modellen 
som grund. 

- KS 2022-11-29, § 269: Kommundirektören får i uppdrag att göra en översyn av om 
Oskarshamns kommun bedriver en effektiv systemförvaltning samt ta fram förslag för hur 
systemförvaltningen kan bli effektivare samt Kommundirektören får i uppdrag att utreda en ny 
modell för internhyra av kommunens fastigheter. Uppdraget ska vara klart 1 oktober 2023. 
 

Beslutet anmäls till kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-09-10, § 163, beslut enligt förslaget från 
kommundirektören. 

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 
Magnus Larsson (C) yrkar att uppdrag 2 på listan inte ska upphävas mot bakgrund av att ”10-
punkter för ett starkare näringsliv” ännu inte är beslutat.  
 
Ordföranden meddelar att det finns två förslag till beslut, förslaget från arbetsutskottet och yrkandet 
från Magnus Larsson (C), och att dessa ska prövas mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner 
detta.  
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Efter avslutat propositionsförfarande finner ordföranden att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
förslaget från arbetsutskottet och avslå yrkandet från Magnus Larsson (C).  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, 2024-09-04 
KSAU 2024-09-10, § 163 
 
Skickas till  
Kommunfullmäktige  
Kansli- och utvecklingsenheten  
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§ 236  Dnr KS 2024/000687-1 

Val av firmatecknare - revidering 

Kommunstyrelsens beslut 
1. För tiden fram till och med 2026-12-31 utses kommunstyrelsens ordförande Andreas Erlandsson 

(S) i kombination med kommundirektör Henrik Andersson till firmatecknare.  
2. Såsom ersättare för Andreas Erlandsson (S) utses i första hand kommunstyrelsens 1:e vice  

ordförande, kommunalrådet, Lucas Lodge (M) och i andra hand kommunstyrelsens 2:e vice  
ordförande, kommunalrådet i opposition, Leif Axelsson (SD) och såsom ersättare för Henrik  
Andersson utses i första hand förvaltningschef Mats Johansson, i andra hand teknisk chef  
Marcus Wildenius och i tredje hand ekonomichef Fredrik Thunberg.  

Ärendet 
Mot bakgrund av att kommunstyrelsen har en ny teknisk chef och en ny ekonomichef behövs ett nytt 
beslut om firmatecknare för Oskarshamns kommun.  

Beslut om firmatecknare  
Firmatecknare regleras i aktiebolagslagen (2005:551) respektive lagen (1987:667) om ekonomiska 
föreningar. Begreppet firmatecknare finns däremot inte i kommunallagen.  
 
Vem som företräder en kommun i avtalsrättsliga eller andra sammanhang avgörs i stället av 
kommunallagens regler om beslutanderättens fördelning i form av delegering genom reglementen 
från kommunfullmäktige till nämnd och delegationsordningar inom nämnden och dess förvaltning.  
 
I de flesta ärenden framgår vem som är behörig att underteckna handlingar av 
delegationsordningen. Ibland är avtal/överenskommelser också följden av särskilt fattade beslut av 
kommunstyrelsen eller kommunfullmäktige. Det förekommer dock att kommunens firmatecknare 
efterfrågas i samband med att kommunen ingår avtal vid ärendetyper som inte anges i 
delegationsordningen, eller då kommunen ansöker om medel till diverse projekt.  
 
Många kommuner fattar därför beslut om att utse särskild firmatecknare för att underlätta 
ärendehanteringen, trots att bestämmelser om detta inte finns i kommunallagen. Ofta begärs också 
att kommunen ska kunna visa ett beslut om att en eller flera personer har blivit utsedda till 
firmatecknare, exempelvis från banker.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande;  
 
- För tiden fram till och med 2026-12-31 utses kommunstyrelsens ordförande Andreas Erlandsson 

(S) i kombination med kommundirektör Henrik Andersson till firmatecknare.  
- Såsom ersättare för Andreas Erlandsson (S) utses i första hand kommunstyrelsens 1:e vice  

ordförande, kommunalrådet, Lucas Lodge (M) och i andra hand kommunstyrelsens 2:e vice  
ordförande, kommunalrådet i opposition, Leif Axelsson (SD) och såsom ersättare för Henrik  
Andersson utses i första hand förvaltningschef Mats Johansson, i andra hand teknisk chef  
Marcus Wildenius och i tredje hand ekonomichef Fredrik Thunberg.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 

Skickas till 
Förvaltningsrätten i Växjö för Laga kraft-intyg 
Samtliga förvaltningar  
Ekonomiavdelningen  
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§ 237  Dnr KS 2024/000668-1 

Inrättande av politisk styr- och referensgrupp för 
arbetet utifrån Inriktning för idrottsanläggningar i 
Oskarshamns kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
1. För arbetet utifrån Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun, genom beslut i 

kommunfullmäktige 2024-09-09, § 94, inrättas en politisk styr- och referensgrupp enligt 
föreliggande förslag till sammansättning och uppdrag.  

2. Kommundirektören får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med ett förslag till 
beslutsordning för styrgruppen.   

Ärendet 
Kommunfullmäktige beslutade 2024-09-09, § 94, om en fortsatt inriktning inom projekt 
idrottsanläggningar i enlighet med dokumentet Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns 
kommun.  
 
Kommunfullmäktige beslutade inom ramen för samma ärende att ge kommunstyrelsen i uppdrag att 
besluta om politiskt styr- och referensgrupp för det fortsatta arbetet. Tidigare beslutad styr- och 
referensgrupp i projektet ersätts därmed utifrån detta förslag.  

Sammansättning och uppdrag för politisk styr- och referensgrupp  
 
Styrgruppens sammansättning  
Kommunstyrelsens arbetsutskott ska vara styrgrupp.  

Referensgruppens sammansättning  
Referensgruppen ska bestå av 21 personer. Varje parti ska ges möjlighet att utse representanter till 
referensgruppen utifrån storlek. Styrgruppens ledamöter ska ingå i referensgruppen. 
Representationen i referensgruppen ska se ut enligt följande: 
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Uppdrag för styrgrupp  
Styrgruppen ska säkerställa att projekten gällande anläggningar inom ramen för Inriktning för 
idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun genomförs i enlighet med kommunstyrelsens 
kommande beslut utifrån uppdragen från kommunfullmäktige i inriktningsbeslut 2024-09-09, § 94.  

Uppdrag för referensgrupp  
Referensgruppen ska kontinuerligt få information om de olika projekten gällande anläggningar inom 
ramen för Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun och föra dialog med 
projektgrupper och styrgrupp. Inom ramen för referensgruppen tas inga beslut. 
 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget om fördelning och uppdrag i politisk styr- och referensgrupp bedöms inte få några 
konsekvenser för barn och unga.    

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås enligt följande: 
 
- För arbetet utifrån Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun, genom beslut i 

kommunfullmäktige 2024-09-09, § 94, inrättas en politisk styr- och referensgrupp enligt 
föreliggande förslag till sammansättning och uppdrag.  

- Kommundirektören får i uppdrag att återkomma till kommunstyrelsen med ett förslag till 
beslutsordning för styrgruppen.   

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
KF 2024-09-09, § 94  
Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun  
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§ 238  Dnr KS 2024/000690-1 

Val av referensgrupp för arbetet utifrån Inriktning för 
idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
För perioden fram till och med 2026-12-31 väljs följande personer till referensgruppen för arbetet  
utifrån Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun (KF 2024-09-09, § 94): 
 
Andreas Erlandsson (S) 
Anton Sejnehed (S) 
Marie Holmgren (S) 
Sofia Gerhardsson (S) 
Yvonne Bergvall (S) 
 
Leif Axelsson (SD) 
Sven-Arne Ericsson (SD) 
Peter Bohman (SD) 
 
Lucas Lodge (M) 
Rolf Lindström (M) 
Robin Hanzl (M) 
 
Fredrik Jonasson (V) 
Marita Reinholdsson (V) 
 
Mathias Karlsson (KLP) 
Magnus Jonneryd (KLP) 
 
Magnus Larsson (C) 
Charlotte Sternell (C) 
 
Pontus Welin (L) 
Torbjörn Lankowski (L) 
 
Ingemar Lennartsson (KD) 
Rebecka Englund (KD) 

Ärendet 
En referensgrupp för arbetet med idrottsanläggningar ska väljas enligt tidigare beslut i 2024-10-01, § 
237.  

Dagens sammanträde 
Efter nomineringar från respektive parti (se lista ovan) ställer ordföranden proposition på inkomna 
nomineringar och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla dessa.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
KF 2024-09-09, § 94 
Inriktning för idrottsanläggningar i Oskarshamns kommun 
 
Skickas till  
Kommundirektören  
Löneavdelningen  
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§ 239  Dnr KS 2023/001060-5 

Svar på motion nr 23/23 - Anhöriglägenhet eller 
övernattningsrum på våra äldreboenden 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motion nr 23/23 avslås med hänvisning till yttrandet från socialnämnden 2024-05-22, § 55. 

Ärendet 
I motion nr 23/23 har Mathias Karlsson (KLP) föreslagit att det ska göras en inventering av nuläget 
för att ta fram ett förslag på i vilka äldreboenden man lättast kan skapa en övernattningslägenhet. 
Motionären beskriver att om man inte bor i Oskarshamn och vill besöka en anhörig eller vän som bor 
på äldreboende måste man övernatta på hotell och det blir kostsamt om man ska göra besök 
varannan månad. Kustlandspartiet beskriver vidare att det i många bostadsrättsfastigheter finns en 
liten gästlägenhet som kan hyras för en rimlig avgift när anhöriga eller vänner kommer på besök.  
 
Motion nr 23/23 har remitterats till socialnämnden för yttrande.   

Yttrande från socialnämnden 2024-05-22, § 55   
För att tillskapa övernattningslägenheter skulle lägenheter i särskilt boende behöva omvandlas från 
särskilt boende till boende för anhöriga. All befintlig yta på nuvarande boenden används till den 
ordinarie verksamheten. På flera enheter saknas redan nu möjligheter till ordentliga 
personalutrymmen och förvaring. Som äldreomsorgen är uppbyggd finns ingen administration för att 
arbeta med bokning av övernattningslägenhet samt städning av ytterligare utrymmen. Att bedriva 
uthyrning av lägenheter till privatpersoner kan vidare inte anses ligga inom socialnämndens 
ansvarsområde. 
 
Motion nr 23/23 föreslås avslås med hänvisning till yttrandet från socialnämnden, 2024-05-22, § 55.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att motion nr 23/23 avslås med 
hänvisning till yttrandet från socialnämnden 2024-05-22, § 55. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-09-10, § 160, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta. 
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning. Ordföranden godkänner detta. 
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Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP) 
Jag ställer mig bakom min motion.  
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
Socialnämnden, 2024-05-22, § 55 
Motion nr 23/23 

Skickas till 
Motionären  

För kännedom 
Socialnämnden  
 

  

Comfact Signature Referensnummer: 160069SE



     
    PROTOKOLL Sida 35 
    Kommunstyrelsen 
    Sammanträdesdatum 
    2024-10-01 
 
 

Justerarsignaturer   Utdragsbestyrkande 
 

§ 240  Dnr KS 2023/001132-4 

Svar på motion nr 25/23 - Bygglovsbefriade 
tält/ställplatser 

Kommunstyrelsens beslutsförslag till kommunfullmäktige  
Motion nr 25/23 avslås med hänvisning till yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 
51.  

Ärendet 
I motion nr 25/23 föreslår Mathias Karlsson (KLP) att kommunen bör införa en kommunal policy om 
att undanta upprepade etableringar under säsong, maj-september, från bygglovsplikten. I motionen 
föreslås att kommundirektören får i uppdrag att ta fram ett fullständigt förslag på hur tält/ställplatser 
snarast kan införas som bygglovsbefriade åtgärder i Oskarshamns kommun. I motionen beskrivs att 
Kustlandspartiet vill att det ska vara tillåtet att sätta upp ett- till fem tält/ställplatser eller p-platser för 
husbil utan bygglov under en säsong det vill säga maj till september. Motionären menar att det borde 
likställas med andra åtgärder som till exempel altan, staket, solceller eller friggebodar som ibland 
vare sig kräver lov eller anmälan. I motionen tas också O-ringen upp som ett aktuellt evenemang.  

Yttrande från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 51  
I plan- och bygglagstiftningen med följdförfattningar preciseras om det man vill göra kräver bygglov 
eller anmälan. Många fastigheter omfattas även av en detaljplan som redovisar hur mark- och 
vattenområden inom planområdet får användas, vilket ligger till grund för bedömningen för hur man 
får bebygga en fastighet. Samhällsbyggnadskontoret gör den slutliga och individuella tolkningen 
utifrån åtgärden som önskas och den tänkta platsens förutsättningar i de enskilda fallen.  
 
Korttidsuppställning  
En vanlig uppställning, av till exempel ett tält eller en husvagn, under en semester som sker vid ett 
tillfälle räknas inte som en sådan varaktig etablering som kräver bygglov. Det är inte heller lovpliktigt 
att tälta i naturen, samhällsbyggnadskontoret hänvisar till allemansrätten. En uppställning får inte 
inverka negativt på friluftslivet, naturen eller medföra olägenhet för grannar.  
 
Etableringar längre än 3 veckor 
Önskar man att etablera något under en längre tid än 3 veckor så bedöms etableringens placering 
som varaktig och då krävs bygglov. Då kan ett alternativ vara att söka ett tidsbegränsat bygglov 
enligt 9 kap. 33 § PBL. Om tält, husvagnar o dylikt står uppställda längre än tre veckor/en semester 
så definieras de som ett byggnadsverk. Det vill säga en varaktig konstruktion som består av tak eller 
av tak och väggar, enligt 1 kap. 4 § PBL. En vanlig uppställning under en semester som sker vid ett 
tillfälle räknas inte som en varaktig etablering som kräver bygglov.  

Upprepade etableringar  
För en åtgärd som upprepas två eller fler år i följd finns lättnader i PBL. Enligt 9 kap. 9 § PBL kan  
man ansöka om bygglov av säsongskaraktär för åtgärder som behöver upprepas flera säsonger i  
rad. Om man har ett bygglov av säsongskaraktär så får åtgärden vidtas igen nästkommande år utan  
en ny bygglovsprövning, på villkor att det följer tidigare beviljat lov och sker inom ett år från det att  
åtgärden senast avslutades.  
 
De åtgärder som i motionen föreslås undantas under en period mellan maj-september varje år för att  
underlätta för besöksnäringen i Oskarshamns kommun kan inte likställas med de undantag som  
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redan finns i PBL för en- och tvåbostadshus. Vad gäller förslag att ändra på plan- och  
bygglagstiftningen hänvisar samhällsbyggnadskontoret vidare till Regeringskansliet, då  
samhällsbyggnadsnämnden inte kan frångå plan- och bygglagstiftningen med följdförfattningar.  
 
Parkering  
Om en eller två parkeringsplatser ska anläggas på en tomt där det finns ett en- eller tvåbostadshus,  
för fastighetens behov, krävs inte bygglov. Övriga parkeringsplatser kräver bygglov till exempel att  
anordna en parkering som inte har anknytning till fastighetens behov exempelvis ställplatser.  
Att anordna ställplatser är alltid bygglovspliktigt. Det definieras antingen som en parkering eller  
camping beroende på etableringens omfattning.  
 
Ibland kan lovplikt inträda trots att inga åtgärder behöver vidtas. Till exempel vid upplåtelse av  
markområde för camping eller husvagnsuppställning. Det som avgör är etableringens omfattning och  
frågan om det klassas som en yrkesmässig verksamhet, vilka båda delar är bygglovspliktiga.  
 
Avstånd  
Ett avstånd på 4 meter krävs mellan byggnader, husbilar, husvagnar, tält med mera för att  
säkerställa att brandspridningsrisken begränsas. Samhällsbyggnadskontoret hänvisar vidare till  
Räddningstjänsten Sydost för mer information om brandsäkerhet. 
 
Upplysning  
 
Andra typer av tillstånd  
Även om det inte krävs bygglov för en viss åtgärd så kan tillstånd, dispens eller anmälan enligt  
annan lagstiftning från andra myndigheter krävas. Till exempel strandskyddsdispens, tillstånd från  
Länsstyrelsen, tillstånd från Polis eller naturreservatföreskrifter med mera.  
Prata med dina grannar, du får inte vidta åtgärder som kan medföra betydande olägenhet för  
grannar. Samhällsbyggnadsnämnden har tillsyn enligt PBL och är skyldiga att utreda om någon  
överträdelse enligt PBL har skett när en anmälan kommer in. 
 
Samhällsbyggnadsnämnden kommenterar också förslaget med följande yttrande gällande O-ringen: 
Tillfälliga etableringar under veckan för O-ringen har samhällsbyggnadskontoret informerat 
allmänheten om vid möte 21 februari 2024. Vid mötet informerades om att 
samhällsbyggnadskontoret inte kommer att kräva tillstånd eller lov vid insatser kopplat till O-ringen 
men att kontoret behöver veta vad åtgärden avser och var den lokaliseras, vem som är 
ansvarig/kontaktperson och en bild på att åtgärden är borttagen efteråt och marken återställd. 
 
Motion nr 25/23 föreslås avslås med hänvisning till yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Förslaget bedöms inte få några konsekvenser för barn och unga.   

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande, från kansli- och utvecklingsenheten, föreslås att motion nr 25/23 avslås med 
hänvisning till yttrandet från samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 51. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-09-10, § 161, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från kansli- och utvecklingsenheten och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta. 
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Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning. Ordföranden godkänner detta. 

Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP) 
Jag ställer mig bakom min motion.  
 

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
Motion nr 25/23 
Samhällsbyggnadsnämnden 2024-04-16, § 51 
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§ 241  Dnr KS 2024/000625-2 

Svar på e-förslag 6/24 - Trafiksituation Kolberga 

Kommunstyrelsens beslut 
E-förslag nr 6/24 genomförs inte med hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.  

Ärendet 
I e-förslag inskickat av Christer Nilsson föreslås att Kolbergavägen stängs av för biltrafik vid 
Havslättsbron och att en förbifart byggs från norra infarten längs E22 med anslutning till 
Saltviksvägen efter Mockebo. Förslaget publicerades för omröstning och 43 personer har stöttat 
förslaget.  
 
När ett e-förslag tagits upp för politisk behandling kan det hanteras på tre olika sätt:  
 
- E-förslaget genomförs  
- E-förslaget genomförs delvis  
- E-förslaget genomförs inte  

Yttrande från tekniska kontoret  
Kolbergavägen är en viktig trafikled för genomgående trafik, att stänga den skulle medföra stora 
förändringar i trafikflödet. Att anlägga en ny förbifart skulle kräva omfattande ombyggnationer. 
Dessutom skulle projektet kunna ha negativa miljöeffekter, så som intrång i känsliga naturområden 
eller ökad bullenivå. De ekonomiska kostnaderna för detta skulle vara betydande och står inte i 
proportion till de förväntade fördelarna.  
 
Oskarshamns kommun instämmer med förslagets intentioner som syftar till att förbättra miljön och 
minska biltrafiken. Däremot anser kommunen att det finns andra, mer balanserade åtgärder för att 
uppnå detta mål. Oskarshamns kommun han ansökt hos Trafikverket om medfinansiering för 
anläggande av gång- och cykelväg längs Saltviksvägen, sträckan Pepparstigen – Metaregatan. En 
insats som bland annat kan möjliggöra för minskad biltrafik. Kommunfullmäktige har 2023-02-13 § 6 
även godkänt ett medfinansieringsavtal med Trafikverket som innebär en ombyggnation av påfarten 
till E22 vid Glabo. Avtalet innebär att korsningen mot Saltvik blir av högre standard rent 
säkerhetsmässigt, det kommer också bli möjligt att på ett säkert sätt ta sig med cykel ända till 
Stensjöby.  

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte någon särskild analys av konsekvenserna för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att e-förslag nr 6/24 inte genomförs med 
hänvisning till yttrandet från tekniska kontoret.   
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-09-
10, § 94, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  
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Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-08-29 
E-förslag 6/2 – Trafiksituation Kolberga  
KSNAT, 2024-09-10, § 94  

Skickas till 
För handläggning i e-tjänst: Kommunsekreteraren  
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§ 242  Dnr KS 2024/000627-2 

Svar på e-förslag 7/24 - Övergångsställe södra vägen 

Kommunstyrelsens beslut 
E-förslaget genomförs, tekniska kontoret får i uppdrag att utreda möjligheterna till att anlägga ett 
övergångsställe och inkomma med kostnadskalkyl.  

Ärendet 
I e-förslag inskickat av Cathrine Olofsson föreslås att fler övergångsställen anläggs längs Södra 
Vägen. Förslaget publicerades för omröstning och 40 personer har stöttat förslaget.  
 
När ett e-förslag tagits upp för politisk behandling kan det hanteras på tre olika sätt:  
- E-förslaget genomförs  
- E-förslaget genomförs delvis  
- E-förslaget genomförs inte  

Yttrande från tekniska kontoret  
Tekniska kontoret deltar uppfattningen om behovet av övergångsställen och uppskattar 
engagemanget för att skapa tryggare miljöer för gångtrafikanter. Tekniska kontoret kommer att 
utreda lämpliga platser och kostnaden för att anlägga övergångställen på Södra vägen.  

Konsekvenser för barn och unga 
Ärendet innehåller inte någon särskild analys av konsekvenserna för barn och unga.  

Ärendets behandling 
I tjänsteutlåtande från tekniska kontoret föreslås att e-förslaget ska genomföras och att tekniska 
kontoret ska få i uppdrag att utreda möjligheterna till att anlägga ett övergångsställe och inkomma 
med en kostnadskalkyl. 
 
Kommunstyrelsens utskott för näringsliv, arbetsmarknad och teknisk verksamhet föreslår 2024-09-
10, § 93, beslut enligt förslaget från tekniska kontoret.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från utskottet och finner att kommunstyrelsen beslutar 
bifalla detta.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande 2024-08-29 
E-förslag – Övergångsställe Södra vägen  

Skickas till 
För handläggning i e-tjänst: Kommunsekreteraren 
Förvaltningschefen tekniska kontoret   
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§ 243  Dnr KS 2024/000451-5 

Yttrande- Remiss Skärgårdsprogram för Östergötland 
och Kalmar län 

Kommunstyrelsens beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande godkänns och överlämnas till Region Kalmar län som 
Oskarshamns kommuns yttrande över Skärgårdsprogram för Östergötland och Kalmar län.  

Ärendet 
Region Kalmar har tillsammans med Region Östergötland tagit fram förslag till Skärgårdsprogram för 
Östergötland och Kalmar län. Programmet är en revidering av det tidigare programmet ”Gemensamt 
utvecklingsprogram för kust och skärgård för Östergötland och norra Småland”. Förslag till 
Skärgårdsprogram för Östergötland och Kalmar län, med tillhörande kunskapsunderlag och 
webbkarta, presenteras digitalt. Förslaget till Skärgårdsprogram har skickats på remiss och 
remissperioden pågår till den 15 oktober.  

Oskarshamns kommun har beretts möjlighet att yttra sig över skärgårdsprogrammet.  

Som en del av handläggningen av ärendet har förslaget skickats på intern remiss till följande 
nämnder att lämna synpunkter, Samhällsbyggnadsnämnden, Bildningsnämnden samt 
Socialnämnden. Remissen har också skickats vidare till Gemensamhetsområde GA4, Kretslopp 
Sydost samt KLT (Kalmar länstrafik). Kretslopp Sydost har yttrat sig direkt till Region Kalmar län. 
Övriga inkomna yttranden har vävts in och presenteras i kansli- och utvecklingsenhetens förslag till 
yttrande.  

Bakgrund 
Region Kalmar län har tillsammans med Region Östergötland tagit fram förslag till 
Skärgårdsprogram för Östergötland och Kalmar län, med tillhörande kunskapsunderlag. Länens 
kustkommuner har även deltagit i arbetet med att ta fram förslaget. Regionstyrelsen i Region Kalmar 
län har beslutat att skicka ut förslaget och tillhörande kunskapsunderlag för möjlighet till yttrande till 
bland annat Oskarshamns kommun.  
 
Skärgårdsprogrammet strävar efter att ge en fördjupad förståelse samt att skapa samsyn kring 
kustens och skärgårdens förutsättningar och behov. Det fungerar som ett planeringsunderlag som 
beskriver de faktiska förhållandena för kust och skärgård samt presenterar förslag till utveckling 
inom regionernas ansvarsområden.  
Utvecklingsförslagen ska bidra till en skärgård där det finns förutsättningar att bo, leva och bedriva 
verksamhet året runt, ändamålsenlig infrastruktur och transporter samt att skärgårdens natur-, 
kultur- och rekreationsvärden utvecklas och tas tillvara i samverkan med lokala aktörer. Syftet med 
programmet är att ge vägledning vid beslutsfattande samt vid fördelning av ekonomiska resurser 
som rör kust och skärgård inom Östergötland och norra Kalmar län. Programmet antas av respektive 
region.  

Yttrande från kansli- och utvecklingsenheten 
Skärgårdsprogram för Östergötland och Kalmar fokuserar i högre grad än tidigare på områden som 
ligger inom det regionala ansvarsområdet. Programmet har kompletterats och konkretiserats med ett 
omfattande kunskapsunderlag och som görs tillgängligt på ett bra sätt genom digitala webbaserade 
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lösningar. Programmet belyser länsöverskridande frågor vilket är en styrka. De administrativa och 
geografiska gränserna är ofta av mindre betydelse för invånare som bor och verkar i dessa 
områden. Det kan fungera som ett komplement till övriga kommunala planeringsunderlag och 
genom att också nyttja möjligheten med användarvänlig webkarta tydliggörs kust och skärgårdens 
unika förutsättningar. En digital lösning ger också möjlighet till aktualiserade av faktaunderlaget. 
 
Det är bra att fördjupningar görs av de regionala utvecklingsstrategierna då förutsättningarna skiljer 
sig markant mellan kust och skärgård gentemot övrig geografi.  
 
Utmaningar med utbyggnad och drift av infrastruktur i kust och skärgård kan understrykas ytterligare 
i programmet. Laddinfrastruktur i hamnanläggningarna, både för land- och sjötransporter, säkra 
hamn och brygganläggningar som också används av räddningstjänst, tillfartsvägar, avfallshantering, 
VA-utbyggnad, dricksvattentillgång och kvalitet är områden som kräver stora investeringar. Här 
förekommer ofta olika ägandeformer som samfälligheter, föreningar etc. Denna problemställning kan 
tydliggöras ytterligare i programmet och även tas vidare till andra strategier och arbeten som bedrivs 
kring utveckling av kust- och skärgård men också finansieringsmöjligheter och möjliga synergier och 
samverkansformer mellan skärgårdsprogrammets olika aktörer.  
 
Skärgårdsprogrammet bör titta vidare på rumsliga samband inom den geografiska avgränsningen; 
resor relaterade till arbete, inköp, vårdbesök och utbildning. Samt inkludera möjligheter med 
befintliga kontorshubbar och distansutbildning. I vilken geografi finns det störst utmaningar och var 
och vilka insatser bidrar mest kan förtydligas. Faktaunderlaget kan också kompletteras med 
boendestatistik i angränsade landsbygd.  
 
Oskarshamns kommun konstaterar att programmet pekar ut att kollektivtrafik i skärgården är en 
regional angelägenhet, vilket är positivt. Idag finansieras den av Oskarshamn samt Västerviks 
kommun tillsammans med Post Nord. Kommunen ser fram emot en fortsatt dialog i frågan om 
kollektivtrafik på vatten och vikten av densamma för utvecklingen av skärgården.  
 
 
Yttrande Samhällsbyggnadsnämnden:  
- Kunskapsunderlaget och webbkartan ger tillsammans en bra beskrivning och bild av dagens 

förhållande och av den infrastruktur och service som är viktig att bevara. Det framgår dock inte 
med samma tydlighet vart det finns störst behov för olika utvecklingsåtgärder och insatser. 
 

- Kartbilagor med exempelvis restider fanns i tidigare program och hade varit önskvärda i detta 
reviderade program.  

 
- Skärgårdstrafiken i Oskarshamns kommun är idag inte anpassad på ett sätt som gynnar rörligt 

friluftsliv eller besöksnäringen i skärgården. Det finns även förbättringsbehov gällande 
kollektivtrafiken på fastlandet om man vill öka tillgängligheten till skärgården och förbättra 
resmöjligheter för skärgårdsboende. Klintemåla saknar hållplats och linjetrafik.  
 

- Beskrivningen av undantaget för areella näringar från strandskyddet i kunskapsunderlaget ger 
en något förenklad bild av rättsläget som gäller idag.  Åtgärder som behövs för jordbruk, 
skogsbruk och fiske är undantagna, men det är förutsatt att vissa förutsättningar är uppfyllda, 
vilket behöver tydliggöras. Även strandskyddets syften, bör ändras i enlighet med bilagt yttrande.  
 

- Texten under Kulturmiljö ger en bra övergripande skärgårdens olika kulturhistoriska värden, men 
texten och webbkartan skulle även kunna kompletteras med kommunala kulturmiljöprogram.  

 
Yttrande Bildningsnämnden;  
- Gällande tillgängliga utbildningsmöjligheter gäller det fria skolvalet vilket bör tydliggöras och 

kompletteras med tillgängliga skolor i Oskarshamns kommun. 
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- I Oskarshamns kommun finns biblioteksservice i Figeholm och Påskallavik samt att 
Kulturbussen regelbundet besöker Misterhult, Solstadström och Dragskär. 

 
 
Yttrande Gemensamhetsområde 4, Klintemåla hamn 
- I skärgårdsprogrammets avgränsning anges att omvärldsfaktorers påverkan på de frågor som 

regionerna har rådighet över inte inkluderats. Det finns anledning att omvärdera i en eventuell 
framtida omarbetning.  

 
- Området som skärgårdsprogrammet omfattar påverkas också av det förändrade klimatet. 

Vattenbrist och saltvatteninträngning i enskilda brunnar i skärgården är inte ovanligt, ökad 
mängd besökare belastar infrastruktur och service, övergödning i Östersjön. Att tillsyn, insatser 
och information på kommunal och regional nivå samordnas över administrativa gränser anses 
viktigt.  

 
- Fungerade avfallshantering med ett tydligt ansvar är viktigt och i ljuset av kraftigt ökat 

besöksantal. Förtydliga gärna ansvarar för olika typer av avfall. 
 
- Med anledning av de mål som skärgårdsprogrammet omfattar, är det intressant med nyckeltal 

eller indikatorer som kan följas upp för att utvärdera måluppfyllelse samt att berörda kommuner 
kompletterar med åtgärder som bidrar till att nå målen. 

 
Socialnämndens yttrande omfattar inte några kommentarer på Skärgårdsprogrammet. Kretslopp 
Sydost samt Länstrafiken Kalmar Län har inte inkommit med ett yttrande till Oskarshamns kommun. 
 
Konsekvenser för barn och unga 
Flera av de teman som lyfts fram i Skärgårdsprogrammet påverkar barn och ungas möjligheter att 
bo och leva i skärgårdsmiljöer. Tillgång till kommersiell service och fungerande kollektivtrafik är 
viktiga för att barnfamiljer skall ha möjlighet att ta sig till och från barnomsorg, skola och arbete.  
 
Även tillgång till bredbandsuppkoppling påverkar möjligheten att bo kvar i skärgården och delta i viss 
utbildning.  

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kansli- och utvecklingsenhetens 
yttrande godkänns och överlämnas till Region Kalmar län som Oskarshamns kommuns yttrande 
över Skärgårdsprogram för Östergötland och Kalmar län. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-09-17, § 171, beslut enligt förslaget från kansli-och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
 
Mathias Karlsson (KLP) begär att få lämna en protokollsanteckning. Ordföranden godkänner detta.  
 
Protokollsanteckning Mathias Karlsson (KLP) 
Jag ställer mig bakom yttrandet.   

Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten 
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KSAU 2024-09-17, § 171 
Bilagor; 
Yttrande Samhällsbygnadsnämnden 
Yttrande Bildningsnämnden 
Yttrande Gemensamhetsområde 4 
Yttrande Socialnämnden 

Skickas till 

För kännedom: 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Bildningsnämnden 
Socialnämnden 

För åtgärd: 
Region Kalmar län  
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§ 244  Dnr KS 2024/000453-3 

Yttrande- Bostadsförsörjningsprogram 2025, 
Mönsterås kommun 

Kommunstyrelsens beslut 
Kansli- och utvecklingsenhetens yttrande godkänns och översänds till Mönsterås kommun som 
Oskarshamns kommuns yttrande över bostadsförsörjningsprogram 2025. 

Ärendet 
Kansli- och utvecklingsenheten har beretts möjlighet att yttra sig över Mönsterås kommuns förslag 
till bostadsförsörjningsprogram. Förslaget är ute på remiss till och med september 2024 och antas 
preliminärt i februari 2025.  

Bakgrund 
Mönsterås kommun har i sitt förslag till bostadsförsörjningsprogram angett att målsättningen med 
bostadspolitiken är att den skall skapa förutsättningar för alla att leva i goda bostäder till rimliga 
kostnader. Detta ska göras genom att skapa en god beredskap genom långsiktiga och strategiska 
ställningstaganden för bostäder, såväl nya som befintliga. Mål och riktlinjer i kommunens förslag till 
bostadsförsörjningsprogram baseras på en samlad bild och analys av kommunens befolknings- och 
bostadssituation samt boendebehov. En ny översiktsplan kommer att antas av kommunfullmäktige 
under 2024. Visionen i den nya översiktsplanen är att Mönsterås är en hållbar kommun att verka, 
vistas och växa i, och visar framtidsbilden av kommunens önskade utveckling till år 2040, med 
utblick till 2050. Visionen är uppdelad i fyra strategier som i stora drag genomsyrar förslaget till 
bostadsförsörjningsprogram. I Mönsterås kommun finns också en strategisk plan som utgör en lokal 
utvecklingsstrategi. Kommunen har också sedan många år haft ett långsiktigt arbete med att 
förvärva strategisk mark och är idag en stor markägare i och kring kommunens tätorter. Detta har 
medfört att tätorterna till stor del har utvecklats på kommunal mark. Detta, menar kommunen, är en 
stor fördel då det innebär möjlighet att styra och säkra var, när, hur och vad det ska byggas 
bostäder. I Mönsterås finns också ett kommunalt bostadsbolag, Mönsterås Bostäder AB, som äger 
cirka 1 400 lägenheter i kommunen vilket utgör 70 % av lägenhetsbeståndet.  

Kansli och utvecklingsenhetens yttrande 
Oskarshamns kommun har genom kansli- och utvecklingsenheten fått möjlighet att läsa och yttra sig 
över Mönsterås kommuns förslag till bostadsförsörjningsprogram. Förslaget är väl genomarbetat, 
och kopplingen till övriga styrdokument som tillsammans med bostadsförsörjningsprogrammet utgör 
kommunens samlade bostadspolitik är tydlig. Kansli- och utvecklingsenheten håller i skrivande stund 
på att omarbeta bostadsförsörjningsprogrammet för Oskarshamns kommun. Mönsterås kommun 
förefaller till viss del utmanas av samma utmaningar som vi gör. Vi vill utveckla vår plats och skapa 
mer välfärd till våra invånare, därför vill vi att fler ska flytta till just vår kommun. Vi behöver också fler 
invånare för att företag ska våga etablera sig eller utvecklas i kommunen. Ska vi planera för ett 
önskat scenario och anta att tillgången till attraktiva bostäder gynnar inflyttningen? Eller ska vi 
planera för ett troligt scenario? Den demografiska utvecklingen tyder på ett stagnerande 
invånarantal, en åldrande befolkning, minskande födelsenetto och minskande inflyttning. I princip är 
bostadsmarknaden för det troliga scenariot redan i balans och inget omfattande tillskapande av 
bostäder krävs. Om vi planerar för ett troligt scenario, hur gör vi om det visar sig att det önskade 
scenariot trots allt realiseras?  
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I Oskarshamn har vi hittills arbetat med att planera för det önskade scenariot fram till den fas i 
planeringen då de stora investeringarna krävs, dvs fram till och med antagande av detaljplaner. Det 
är fram till och med detta steg som kommunen i huvudsak har rådigheten över planeringen. 
Huruvida den detaljplanelagda marken säljs och bebyggs har vi mestadels mindre rådighet över. Att 
kommunen själva genom sitt eget bostadsbolag bygger bostäder är såklart ett alternativ som går att 
använda. I Oskarshamns kommun har vi genom god dialog, snarare än ägardirektiv, arbetat 
tillsammans med det kommunala bostadsbolaget för att tillskapa bostäder. Genom att säkerställa en 
god och bred planberedskap kan vi potentiellt vara flexibla och snabbfotade den dag då marknaden 
efterfrågar byggbar mark. Vi kommer också att dra lärdom av Mönsterås kommuns långsiktiga 
arbete med att strategiskt förvärva mark i och omkring tätorter. 
 
Mönsterås kommuns redogörelse av förutsättningarna stämmer väl överens med vår syn på de 
omvärldsfaktorer som kan påverka befolkningsutvecklingen i olika riktningar och därmed vilket 
scenario som realiseras. Oskarshamns kommun saknar eventuellt ett förtydligande av hur de 
redovisade förutsättningarna påverkat de mål och strategier som tagits fram. Vi tror vidare att de mål 
och åtgärder som föreslås för bostadsbyggande och utveckling av bostadsbeståndet skulle få större 
effekt om de var mätbara och därmed uppföljningsbara.  
 
Oskarshamns kommun poängterar att det kommer att bli mycket viktigt att Oskarshamn, Mönsterås 
och Högsby som ju ingår i en gemensam arbetsmarknadsregion kan stärka den regionala rollen som 
både boende- och arbetsalternativ. Inte minst ser vi tendenser i det strukturbildsarbete som Region 
Kalmar län arbetat med. De har med hjälp av konsulter tagit fram ett troligt utvecklingsscenario för 
hur det rumsliga sambandet mellan kommuner i Kalmar län kommer att förändras över tid. Det 
förefaller i denna analys mycket troligt att kommunerna i norr i högre grad utvecklar samband med 
Östergötland, samt att kommunerna i söder utvecklar motsvarande samband med Karlskrona och 
Växjö. De mellersta kommunerna, som redan idag utgör en gemensam arbetsmarknadsregion, 
kommer att behöva stärka sitt rumsliga beroende ytterligare för att säkerställa en fortsatt utveckling. 
Det innebär att vi gemensamt behöver arbeta för att möjliggöra boende och arbetspendling inom 
hela arbetsmarknadsregionen. Vi ser gärna att vi gemensamt utvecklar strategier för att 
åstadkomma en starkare arbetsmarknadsregion med attraktiva boenden i såväl stad som landsbygd. 
Hur detta ska ske behöver självklart utredas. Ett sätt kan ju vara att stimulera aktörer på 
bostadsmarknaden genom att erbjuda mark i samtliga tre kommuner till ett rabatterat pris. Alternativt 
att vi samverkar kring markanvisningstävlingar, etc. Av Mönsterås kommuns 
bostadsförsörjningsprogram framgår en vilja att stärka de nord-sydliga stråken. Både Trafikverket 
och Region Kalmar län har begränsade resurser, och vi tror att det mer än någonsin är viktigt att 
kommunerna i regionen generellt och i vår arbetsmarknadsregion i synnerhet, har en rimlig och 
gemensam önskelista vad gäller satsningar på infrastruktur och kollektivtrafik. Oskarshamns 
kommun ser gärna ett fortsatt arbete med att gemensamt realisera BRT.  
 
Konsekvenser för barn och unga 
Beslutet förväntas inte få några negativa konsekvenser för barn och unga. 

Ärendets behandling 
I ett tjänsteutlåtande från kansli- och utvecklingsenheten föreslås att kansli- och utvecklingsenhetens 
yttrande godkänns och översänds till Mönsterås kommun som Oskarshamns kommuns yttrande 
över bostadsförsörjningsprogram 2025. 
 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår 2024-09-10, § 158, beslut enligt förslaget från kansli- och 
utvecklingsenheten.  

Dagens sammanträde 
Ordföranden ställer proposition på förslaget från arbetsutskottet och finner att kommunstyrelsen 
beslutar bifalla detta.  
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Beslutsunderlag 
Tjänsteutlåtande, kansli- och utvecklingsenheten  
KSAU 2024-09-10, § 158 
Bostadsförsörjningsprogram Mönsterås kommun  

Skickas till 
Mönsterås kommun  

För kännedom: 
Förvaltningschef SBK 
Stadsarkitekten 
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§ 245  Dnr KS 2023/000337-26 

Rapportering från ägardialoger med de kommunala 
bolagen och stiftelserna 

Kommunstyrelsens beslut 
Redovisningen noteras som mottagen. 

Ärendet 
Enligt beslut av kommunstyrelsen 2018-03-20, § 58, ska det finnas en stående ärendepunkt på 
kommunstyrelsens dagordning, där resultatet av ägardialoger med de kommunala bolagen och 
stiftelserna rapporteras.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson redogör för aktuella genomförda ägardialoger enligt följande:  

Smålandshamnar AB 
- Geopolitiska spänningar, val i USA med mera påverkar marknaden för bolaget 
- Återhämtning i konjunkturen  
- Dialoger med potentiellt nya kunder  
- Aktuellt läge för verksamhet med sågverk och vindkraft  
- Beredskapsbehov  
- Ekonomisk prognos + 12 % helår 
- Kommande stor investering i en ny kran  

Byggebo AB 
- En jämförelsevis högre ledighetsnivå i bostadsbeståndet, påverkas exempelvis av 

marknaden/konjunkturen  
- Byter affärssystem  
- Safiren – dialog mellan Byggebo och socialförvaltningen om behov  
- Fastigheten på Allévägen är riven, detaljplan antagen och har vunnit laga kraft. 

 
 
Ordföranden ställer proposition på att redovisningen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 246  Dnr KS 2024/000050-29 

Kommundirektören informerar 

Kommunstyrelsens beslut 
Informationen noteras som mottagen.  

Dagens sammanträde 
Kommundirektör Henrik Andersson informerar om aktuella händelser och projekt inom 
kommunstyrelsens verksamheter, enligt följande:  
 
- KKÖ – Kartspel utrymning Oskarshamn. Övning som leds av Länsstyrelsen. Kommundirektör 

och kommunikationschef deltar från Oskarshamns kommun.  
- Bidrag att söka för kommuner som arbetar aktivt med ny kärnkraft – Naturvårdsverket.  
- Uppstart rekrytering av ny förvaltningschef för bildningsförvaltningen i och med pensionsavgång.  
- Infrastruktursatsningar. Projektet för E22 går långsamt framåt, upphandling sker vid årsskiftet 

och antagande vid sommaren. Ingen slutkostnad redovisad.  
- Aktuella överklaganden.  
- Samrådshandling Vindbruksplan – ska redovisas till styrgrupp och därefter kommer ärendet till 

kommunstyrelsen och kommunfullmäktige.  
- Fortsatt arbete utifrån kommunfullmäktiges beslut om projekt idrottsanläggningar. 
- Fiberprojektet i Kristdala genomfört. Uppföljning av projektet kommer under hösten.  
 
 
Ordföranden ställer proposition på att informationen noteras som mottagen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla detta.  
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§ 247 
 

Anmälningsärenden 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående ärenden noteras som anmälda.  
 
 
• KS 2024/000367 Anmälan om personuppgiftsincident - obehörig åtkomst 

genom e-tjänst 
 

• KS 2024/000367 Anmälan om personuppgiftsincident - Obehörigt röjande 
genom felaktigt utskick av brev 
 

• KS 2024/000302 Protokoll Kommunförbundet Kalmar län 2024-09-12 
 

• KS 2024/000422 Konsekvensbedömning enligt GDPR artikel 35 - IT-
säkerhetsprodukter 
 

• KS 2024/000450 Konsekvensbedömning enligt GDPR artikel 35 - system för 
visselblåsning 
 

• KS 2024/000152 Beslutsexpediering BN - Investeringsprojekt Havslätts 
brygga – Slutredovisning 
 

• KS 2024/000152 Beslutsexpediering BN - Delårsbokslut per sista augusti 
2024 
 

• KS 2024/000692 Mötesplan för ägardialog i Smålandshamnar AB 2025 
 

• KS 2024/000520 Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde 
den 2024-09-09 - Entledigande från uppdrag som ersättare 
i kommunstyrelsen - Catrin Alfredsson (S) 
 

• KS 2024/000607 Protokollsutdrag från Kommunfullmäktige sammanträde 
den 2024-09-09 - Entledigande från uppdrag som ersättare 
i kommunstyrelsen - Kristofer Malmgren (SD) 
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§ 248 
 

Anmälan av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut  
Nedanstående delegationsbeslut noteras som anmälda.  
 
 
• KS 2023/000978 Svar till förvaltningsrätten  i mål 2117-24 enligt 

föreläggande - Överklagan av beslut om Koncepttävling, 
Högskulla gård. Delegat: Kommundirektören 
 

• KS 2024/000097 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-09-10 - Uppföljning av beslutade 
insatser i Medborgarbudget 2023- Bockara och 
Kristineberg. Delegat: KSAU  
 

• KS 2024/000412 Reviderat arrendeavtal med Scania DCS AB - del av 
Döderhult 1:1, Oskarshamn. Delegat: Utvecklingschefen 
 

• KS 2024/000621 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-09-17 - Driftbudget 2025 och VP 
2026-2028 för kommunstyrelsens verksamheter (exklusive 
tekniska kontoret) samt återrapportering av uppdrag 
Delegat: KSAU 
 

• KS 2024/000648 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens arbetsutskott 
sammanträde den 2024-09-17 - Delredovisning av 
fokusområden 2024 i driftbudgetprocessen - 
Kommunstyrelsens verksamheter (exklusive tekniska 
kontoret) Delegat: KSAU 
 

• KS 2024/000213 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens utskott för 
näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor 
sammanträde den 2024-09-17 - Delrapportering 
fokusområden 2025 Delegat: KSNAT 
 

• KS 2024/000657 Protokollsutdrag från Kommunstyrelsens utskott för 
näringsliv, arbetsmarknad och tekniska frågor 
sammanträde den 2024-09-17 - Driftbudget 2025 och VP 
2026-2028 inkl taxor och avgifter 2025, Tekniska kontoret. 
Delegat: KSNAT 
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